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T i k  p r e d  p r e o b r a z b o  
v d e l n i š k o  d r u ž b o  

. A g e n c i j a  R e p u b l i k e  S l o v e n i j e  z a  p r e s t r u k t u r i r a n j e  i n  
p r i v a t i z a c i j o  j e  3. a p r i l a  1995 i z d a l a  s o g l a s j e  z a  v p i s  last
n i n s k e g a  p r e o b l i k o v a n j a  A l p i n e  v s o d n i  reg i s ter .  Potre-
"®n j e  t o r e j  s a m o  š e  v p i s ,  k i  g a  p r i č a k u j e m o  v m e s e c u  
n ia ju,  s a j  j e  p r e d l o g  ž e  v l o ž e n  n a  s o d i š č u .  

Z v p i s o m  p r e o b l i k o v a n j a  v s o d n i  r e g i s t e r  b o  A l p i n a  
d e l n i š k a  d r u ž b a ,  z o s n o v n i m  k a p i t a l o m  

.047.750.000,00 SIT, r a z d e ^ e n i m  n a  164.775 n a v a d n i h  
i m e n s k i h  d e l n i c ,  z n o m i n a l n o  v r e d n o s t j o  10.000 SIT. P r v i  
us tn ik i  d e l n i c  i n  s t e m  d r u ž b e  b o m o  u d e l e ž e n c i  notrai\je-

8 »  o d k u p a  i n  i n t e r n e  r a z d e l i t v e ,  t o r e j  zapos len i ,  b i v š i  
zapos len i  i n  u p o k o j e n c i  A l p i n e ,  k i  s m o  v l o ž i l i  s v o j e  certi-
'• s i c e r  s k u p a j  v v i š i n i  60%, S l o v e n s k i  o d š k o d 

n i n s k i  s k l a d  v v i š i n i  10%, K a p i t a l s k i  s k l a d  p o k o j n i n s k e g a  
>n i n v a l i d s k e g a  z a v a r o v a n j a  v v i š i n i  10% i n  S k l a d  z a  

v v i š i n i  20%. Že v j u n i j u  p a  b o  S k l a d  p r e d v i d o m a  
e h  20% d e l n i c  p o n u d i l  v n a k u p  p o o b l a š č e n i m  inves t ic i j -

i m  d r u ž b a m ,  t a k o  d a  b o d o  t e  d e l n i c e  i n  s t e m  A l p i n a  
" o b i l e  n o v e g a  l a s t n i k a .  

Družba bo začela delovati po 
Pravilih delniške družbe. Se-

^nji statut podjetja z vpisom 
У sodni register preneha ve-
Jati, prav tako mandat seda-
"jega delavskega sveta. Začel 
*̂•*1 porabljati statut  del-
niske družbe Alpine, ki ga  j e  

Glavski svet sprejel že v po

stopku preoblikovanja. Ostali 
akti sedanjega podjetja se bodo 
uporabljali kot akti družbe š e  
naprej, če niso v nasprotju s 
statutom družbe. V okviru svo
jih pristojnosti bosta začela 
delovati tudi uprava, organ, ki 
vodi družbo, jo zastopa in pred
stavlja; nadzorni svet, katere-

Kot  ves te ,  s m o  n a  p r e h o d u  i z  s a m o u p r a v n e g a  p o d j e t j a ,  
n a  č e l u  k a t e r e g a  j e  b i l  n a j v i š j i  u p r a v n i  o r g a n  d e l a v s k i  
svet .  

P o  n o v e m ,  k o  s e  b o m o  p r e o b l i k o v a l i  v d e l n i š k o  d r u ž b o ,  
v k a t e r i  b o m o  z a p o s l e n i  i n  n e k d a n j i  z a p o s l e n i  60% lastni
k i ,  j e  n a j v i š j i  o r g a n  d r u ž b e  s k u p š č i n a ,  k i  j o  s e s t a v l j a m o  v s i  
d e l n i č a r j i  (so lastnik i )  oz.  z a s t o p n i k i ,  s a j  v e m o ,  d a  s o  so
l a s t n i k i  t u d i  A g e n c i j a  z a  p r i v a t i z a c i j o  R e p u b l i k e  S l o v e n i j e  
(20%), s k l a d  p o k o j n i n s k e g a  i n  i n v a l i d s k e g a  z a v a r o v a n j a  
(10%) i n  o d š k o d n i n s k i  s k l a d  (10%). 

S k u p š č i n a  i z v o l i  n a d z o r n i  sve t ,  p o l o v i c a  o d  t e h  n a  p r e d 
l o g  s v e t a  d e l a v c e v  (kot z a s t o p n i k o v  de la ) .  U p r a v o  p a  
i m e n u j e  n a d z o r n i  sve t ,  v k l j u č n o  z d e l a v s k i m  d i r e k t o r j e m ,  
k i  p a  g a  p r e d l a g a  s v e t  d e l a v c e v .  

Volitve 
sveta 

delavcev 
kamenček 
v mozaiku 

novih 
odnosov 

(^uduljevanje na 2. struni) 

I m e  i n  p r i i m e k  O b r a t  g l a s o v  
V i ta l  J u s t i n  
T a n j a  L a z a r  
V i n k o  B o g a t a j  
Nataša D e m š a r  
Marko K a v č i č  
P e t e r  T r č e k  
R o m a n  B e r č i č  
Matjaž  Mezek 
Marta Grof  
F r a n c  K a v č i č  
Stane Č a r  
Marta P e t k o v š e k  
S o n j a  S i m o n i t i  

MPM 558 
s k u p n e  s l u ž b e  551 
G o r e n j a  v a s  543 
Žir i  537 
Žir i  521 
Žir i  515 
Žir i  487 
Ziri  468 
s k u p n e  s l u ž b e  466 
Žir i  440 
Col  439 
R o v t e  i n  Š e n t j o š t  415 
MPM 352 

V o d j a  s p l o š n o o r g a n i z a -
c i j s k e g a  s e k t o r j a  Mojca  
G a n t a r  

ga poglavitna funkcija j e  nad
zorstvo nad vodenjem poslov, 
torej nadzor nad delom 
(Nadaljevanje na 2. strani) 

v v s e s p l o š n e m  pr iza
d e v a n j u  z a  k o n k u r e n č 
n o s t j o  i n  z m a n j š e v a n j u  
s t r o š k o v  p o s l o v a n j a  
p r a v  l a h k o  z a i d e m o  v 
d v o j n o  n e v a r n o s t .  Prv ič ,  
d a  o t e m  l e  p o g o s t e j e  go
v o r i m o ,  n e  n a j d e m o  p a  
p r a v e  p o t i  a l i  d r u g i č ,  d a  
h i t r o  z m a n j š a m o  določe
n e  s t r o š k e  i n  d o s e ž e m o  
k r a t k o r o č n i  e f e k t ,  dol
g o r o č n o  p a  s p o z n a m o ,  
d a  s m o  n a r e d i l i  n a p a k o .  

T a k o  e n i  k o t  d r u g i  
n e v a r n o s t i  s e  l a h k o  izog
n e m o  l e  s s i s t e m a t i č n i m  
p r e m i s l e k o m  v z a č e t k u  
i n  p o t e m  z d o s l e d n o  ope
r a t i v n o  i z v e d b o .  

P r a v  z a t o  s l u ž b e  n e  
s m e j o  i m e t i  l e  o p e r a t i v 
n i  z n a č a j ,  t e m v e č  m o r a j o  
i m e t i  t u d i  m o ž n o s t  ana
l i t i č n e g a  i n  o r g a n i z a c i j 
s k e g a  d e l o v a n j a .  

Se p o s e b n a  n e v a r 
n o s t  o b s t a j a  v v e č j i h  
p o d j e t j i h  (kot j e  naše ) ,  
k j e r  j e  p r i l a g o d l j i v o s t  
p o d j e t j a  p r a v  z a r a d i  ve
l i k o s t i  t ež ja ,  z a t o  m o r a  
b i t i  v s a k  k o r a k  (in po
s led ica )  š e  t o l i k o  b o l j  
p r e m i š l j e n .  

D o b r o d o š l e  s o  d o m i s 
l ice,  i d e j e ,  z a m i s l i ;  t o d a  
t e  m o r a j o  s k o z i  s i t o  
u č i n k o v i t o s t i  p o d j e t j a  
»danes,  j u t r i  i n  p o j u t r i š 
n j e m  . 

N a č r t n o  d e l o v a n j e  p a  
v k l j u č u j e  s k l a d n o s t  ak
c i j  v s e h  p o s l o v n i h  f u n k 
c i j  n a  r a v n i  p o d j e t j a ,  
č e p r a v  p o s a m e z n e  pro
g r a m e  l a h k o  r e a l i z i r a m o  
v o ž j i h  o r g a n i z a c i j s k i h  
e n o t a h .  

Skratka,  ž e  p r i  p r v e m  
k o r a k u  s e  m o r a m o  za
mis l i t i ,  k a k š n i  b o d o  na
s l e d n j i  k o r a k i  s a j  j e  v s a k  
k o r a k  v s t r a n  ( n a j m a n j )  
s t r a n  v r ž e n  d e n a r .  

N. P.  
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T i k  
p r e d . . .  

(Nadaljevanje s 1. strani) 
uprave; skupščina kot najvišji  
organ družbe, ki j o  sestavl jajo 
vsi delničarji, bo odločala o 
temeljnih vprašanjih delniške 
družbe (spremembah statuta, 
povečanju ali zmanjšanju 
osnovnega kapitala, statusnih 
spremembah družbe, izvolila 
bo člane nadzornega sveta). 

Organizira s e  tudi delavsko 
soupravljanje. Izvoljen j e  že 
svet delavcev, soupravljanju 
pa j e  dana tudi že statutarna 
podlaga (član uprave j e  tudi 
delavski direktor, polovica 
članov nadzornega sveta so 
predstavniki delavcev). 

Zaradi kontinuitete uprav
l janja družbe s ta  bila uprava 
in nadzorni svet  imenovana že 
v postopku lastninjenja s 
strani delavskega sveta pod
jet ja  in zato z omejenim 
mandatom, ki t ra ja  od vpisa 
preoblikovanja v sodni register 
do prve skupščine družbe, 
nakar bodo oba organa imeno
vali organi določeni z 
zakonom. Člane nadzornega 
sveta, ki so predstavniki del
ničarjev (4 člani, kot smo 
določili v statutu), bo izvolila 
skupščina, člane, predstavnike 
delavcev (4 člani) pa bo izvolil 
svet delavcev, in sicer za man
datno dobo štirih let. Nadzorni 
svet bo nato imenoval upravo 
(predsednika in sedem članov, 
od katerih j e  eden delavski 
direktor) za mandatno dobo 
5 let. 

Ena prvih nalog začasne 
uprave, poleg siceršnjega 
vodenja, zastopanja in pred
stavl janja družbe, bo sklic prve 
skupščine družbe, na kateri 
na j  bi bila glavna točka 
dnevnega reda izvolitev nad
zornega sveta. Glede sklica, 
objave in izvedbe skupščine 
zakon predpisuje določene 
postopke in roke, ki j ih j e  
potrebno spoštovati (sklic 
skupščine z dnevnim redom 
mora biti objavljen v javnem 
glasilu, in sicer najmanj mesec 
dni pred predvidenim zaseda
njem skupščine). Kdaj torej 
lahko pričakujemo sklic prve 
skupščine? Lahko bi bila že v 
enem od (vročih) poletnih 
mesecev. Odločitev o tem bo, 
kot že rečeno, sprejela uprava. 

K a r  o k o l i  d v a j s e t  p r e d s t a v n i k o v  d v a n a j s t i h  i n v e s t i c i j s k i h  
s k l a d o v  s e  j e  u d e l e ž i l o  p r e d s t a v i t v e  A l p i n e  - p r e d  
m o r e b i t n i m  n a k u p o m  d e l a  d e l n i c  

Predstavniki družb 
o Alpini 
V o k v i r u  p r e o b r a z b e  

A l p i n e  v d e l n i š k o  
d r u ž b o  j e  b i l a  v č e t r t e k ,  
13. a p r i l a  v S i n d i k a l n i  
d v o r a n i  A l p i n e  p r e d 
s t a v i t e v  A l p i n e  p r e d 
s t a v n i k o m  d v a n a j s t i h  
p o o b l a š č e n i h  d r u ž b  i z  
v s e  S l o v e n i j e ,  k i  b o d o  
m o r d a  k a s n e j e  so
d e l o v a l i  p r i  l i c i t a c i j i  z a  
o d k u p  2 0 %  d e l n i c ,  k i  
s m o  j i h  m o r a l i  v s k l a d u  
z z a k o n o d a j o  p r e n e s t i  
n a  A g e n c i j o  z a  p r i v a t i 
z a c i j o .  

P o l e g  d i r e k t o r j a  
B o j a n a  S t a r m a n a  s o  n a  
r a z g o v o r o u  s o d e l o v a l i :  
M o j c a  G a n t a r ,  F r a n c i  
Ml inar ,  B o r i s  M a r k e l j ,  

D i r e k t o r  p o d j e t j a  j e  p r e d 
s t a v i l  A l p i n o  p o o b l a š č e n i m  
i n v e s t i c i j s k i m  d r u ž b a m  

F r a n c i  K a v č i č ,  J a n k o  
R e j c  i n  A l e š  Dolenc .  

U v o d o m a  j e  B o j a n  
S t a r m a n  s e z n a n i l  n a v 
z o č e  z o s n o v n i m i  p o d a t -

k i  o A l p i n i .  Z a t e m  s o  s i  
v s i  s k u p a j  o g l e d a l i  
p r o i z v o d n j o  A l p i n e .  
S l e d i l  j e  i z č r p e n  p o g o v 
o r ,  m e d  k a t e r i m  s o  
p r e d s t a v n i k i  z z a n i m a n 
j e m  p o v p r a š e v a l i  o n a š i h  
f i n a n č n i h  r a z m e r a h ,  
p o l o ž a j u  n a  t r g i h ,  
t e h n i č n i  o p r e m l j e n o s t i ,  
n a č r t i h  z a  r a z v o j  i n  
i n v e s t i c i j a m i ,  k a k š n a  j e  
s t r u k t u r a  stroškov. . .?  

P a  t u d i ,  k a t e r a  p o d 
j e t j a  i m a m o  v t u j i n i  i n  
k a k o  l e t a  p o s l u j e j o ,  
k o l i k o  s o  v r e d n a ,  
k a k š e n  j e  n a š  d e l e ž  i td .  

Z a n i m a l o  j i h  j e  t u d i ,  
č e  p r o d i r a m o  p o d  lastni
m i  b l a g o v n i m i  z n a m k a 
m i ,  k a k š n e  s o  n a š e  c e n e  
v p r i m e r j a v i  s k o n 
k u r e n c o ,  k a k o  j e  z 
z a l o g a m i ,  z a k a j  s e  d v i 
g u j e j o ,  p a  z l i k v i d n o s t j o ,  
n i v o j e m  z a d o l ž e n o s t i ,  s 
p lači l i . . .  

Skratka,  p r a v i  o g n j e 
m e t  v p r a š a n j ,  k i  s o  stro
k o v n j a k o m  k a r  p r e c e j  
o s v e t l i l a  p i s m e n o  in for
m a c i j o  z a  p r e d s t a v i t e v  
p o d j e t j a ,  k i  s m o  j o  
p r i p r a v i l i  n a š i m  go
s t o m ,  m o r d a  b o d o č i m  
s o l a s t n i k o m .  

K a k o  s e  b o  v p r i h o d 
n j e  r a z v i j a l a  p r e o b r a z 
b a  A l p i n e  v d e l n i š k o  
d r u ž b o ,  b o m o  š e  
p o r o č a l i .  K o t  k a ž e ,  s e  
b o m o  k m a l u  d o b i l i  n a  
s k u p š č i n i  d e l n i č a r j e v ,  
d a  b o m o  i z v o l i l i  o r g a n e  
n o v e  d e l n i š k e  d r u ž b e  i n  
s e  d o g o v o r i l i ,  k a k o  n a j  
m e n e d ž e r j i  v o d i j o  p o d 
j e t j e .  

N. P, 

Volitve sveta delavcev 

Mojca G A N T A R  i z v o l i l i  s m o  s v e t  d e l a v c e v  

(S'udaljeviinjv s I. struni) 

Svet delavcev, ki smo ga izvo
lili 13. aprila, tako ni organ del
niške družbe, j e  pa pomemben za
stopnik socialnih in kadrovskih 
vprašanj delavcev. 

Čeprav so pristojnosti for
malno bistveno manjše kot pri 
delavskem svetu, j e  sindikat izko
ristil zakonsko pravico, da izpelje 
postopek volitev in s tem zaposleni 
delavci dobimo možnost še dodatne 
participacije pri vodenju delniške 
družbe preko polovice članov 
nadzornega sveta in delavskega 
direktorja (kot enakovrednega 
člana uprave). 

Več o delu sveta delavcev lahko 
preberete v Razgovoru za ured
nikovo mizo. 

Volitev se j e  udeležilo 986 up
ravičencev, kar  j e  preko 6 6 %  vseh. 

Ncjko PODOBNIK 



KAKO UfTYORinmO 

Obeta se pomanjkanje naročil 
Mesec m a j  j e  m e s e c  zbi

r a n j a  z a d n j i h  n a r o č i l  z a  
s e z o n o  z i m a  95/96 i n  z a t o  
l a h k o  n a  p o d l a g i  ž e  spre
j e t i h  n a r o č i l  i n  r a z g o v o r o v  
s k u p c i ,  d o k a j  n a t a n č n o  
o c e n i m o  u s p e š n o s t  pro
d a j e .  

N a  s m u č a r s k e m  p r o g r a m u  
s m o  z a s t a v i l i  ze lo  opt imis t ičen  
p l a n  i n  s i c e r  k a r  z a  3 0 %  
povečati  p r o d a j o  i z  s e z o n e  
94/95. D a n a š n j e  i n f o r m a c i j e  ž e  
kaže jo ,  d a  s m o  s e  p r i  p l a n i r a 
n j u  u š t e l i  i n  d a  b o  r e a l n o  r a č u 
nat i  n a  l a n s k o l e t n e  kol ič ine  -
125.000 do 130.000 prodanih 
parov,  z v e l i k i m  p o r a s t o m  
količine s n o v b o r d  čev l j ev .  Očit
no  j e ,  d a  n a  t e m  p r o g r a m u  
A l p i n a  ni  t a k o  u v e l j a v l j e n a  
b l a g o v n a  z n a m k a ,  d a  j e  kon
k u r e n c a  i z j e m n o  v e l i k a ,  od  
n a j v e č j i h  u v e l j a v l j e n i h  b l a g o v 
nih z n a m k  (Nordica, Sa lomon,  
Kossignol), d o  m a n j  z n a n i h  
proizva ja lcev,  k i  n a  t r g u  n a s t o 
p a j o  z lepimi,  f u n k c i o n a l n i m i  
"P 'Cenovno k o n k u r e n č n i m i  iz
delki  in d a  s e  r i z iko  z a l o g  b o l j  
in b o l j  se l i  proti  p r o i z v a j a l c u ,  
" r a v  t o  d e j s t v o  in p a  z a h t e 
v a n a  d i n a m i k a  izdobav,  n a m  
n a r e k u j e t a ,  d a  b o m o  m o r a l i  s 
proizvodnjo ž e  naročenih  koli-
čin pohiteti  in p r i d o b l j e n e  u r e  
korist i t i  v m r t v i  sezoni .  Z a m u d  
P n  izdobavi  si  v t e h  r a z m e r a h  
n e  s m e m o  privošči t i .  

N a  t e k a š k e m  p r o g r a m u  i m a  
A l  pi ni n a  b l a g o v n a  z n a m k a  v 
s v e t u  vodi lno vlogo,  a s e  
Vseeno s r e č u j e m o  s 3 0 %  pad
cem p r o d a j e ,  v p r i m e r j a v i  z 
l a n s k i m  le tom,  k o  s m o  prodal i  
s k o r a j  4 0 0 . 0 0 0  p a r o v  t e  
obutve .  Razlogi  z m a n j š e v a n j a  
p r o d a j e  n i so  i z g u b e  t r ž n i h  
deležev  n a  n a š i h  n a j p o m e m b 
ne j š ih  t r g i h ,  t e m v e č  z m a n j 
š a n o  p o v p r a š e v a n j e  v s v e t o v 
nem m e r i l u .  T e m u  b o t r u j e j o  
udi za loge  pri  g r o s i s t i h  in 

t a j l i s t i h ,  k i  s o  n a s t a l e  n a j v e č  
zaradi  v r e m e n s k i h  r a z m e r ,  

udi  t u  s e  r i z iko  z a l o g  se l i  pro-
1 pro izva ja lcu,  k a r  b o  potreb

no imeti  v mis l ih ,  k o  s e  bomo 
pogovar ja l i  o s p r e m e m b a h  
Kolekcije z a  sezono 1996/97. 

e j s tvo,  d a  j e  A l p i n a  n a  t e m  
p r o g r a m u  v o d i l n a  f i r m a ,  m o r a  

iti z a  v s e  š e  d o d a t n a  o b v e z a ,  
a j t i  prav i lo :  » težko j e  doseči 
ober r e z u l t a t ,  a š e  t e ž e  g a  j e  

Ohraniti«, v e l j a  p r a v  dobesed-
s l a b š i m  r e z u l t a t o m ,  

oličinsko g ledano,  m o r a m o  
nrani t i  u g l e d  firme, k i  s e  pri-

^{ ja ja  z a h t e v a m  t r ž i š č a  a l i  
v a s i h  š e  celo več,  s o o b l i k u j e  

tržne trende na tekaškem pro
gramu. 

Plan prodaje 61.000 parov 
trekking obutve bomo sigurno 
presegli, s čimer pa ne moremo 
biti zadovoljni. Trg j e  velik, 
poletni program za Alpino 
neobhodno potreben in obna
šati s e  bomo morali tako, kot 
da doseženi plan v letu 1995 
predstavlja šele četrtino 
količin, ki j ih moramo prodati 
v obdobju 3 do 5 let. Pot bo tež
ka, a ne nemogoča. Kolekcija 
za naslednje leto j e  že izbrana 
in trenutno tečejo priprave na 
izdelavo petparskih in potni
ških kolekcij. Hkrati se  pri
pravljamo na razgovore s kup
ci o cenah. Sedaj j e  pravi čas, 
da pomislimo, k a j  storiti doma 

danes, da bomo jutri  od naših 
distributeijev lahko zahtevali 
boljše prodajne rezultate. 

I n  k j e  s m o  s p r i p r a v a m i  
z a  s e z o n o  1996/97? 

Ideje (kaj želimo) so že iz
oblikovane, izdelani so že tudi 
nekateri prototipi. Dodelavo 
modelov po tehnično-tehno-
loški plati, k jer  sledimo osnov
ni izgled, funkcijo in ekono
mičnost produktov, bodo 
spremljale aktivnosti določa
nja  končnih designov, detajlov 
in barv.  Vse aktivnosti so 
časovno programirane tako, da 
bodo končane do meseca sep
tembra, ko bomo obe kolekciji 
za sezono 96/97 predstavili 
našim kupcem. 

š e  posebej pa velja omeniti, 
da j e  bila nedavno sprejeta 
odločitev, da se ponovno 
poizkusimo v in-line programu 
ali programu drsalk na kole
sih, po domače povedano. To j e  
program, ki se  iz Amerike že 
seli tudi v Evropo, program; 
k je r  napovedi prodanih količin 
za letošnje leto že presegajo 
število 10.000.000 parov; pro
gram, ki ni v takšni meri 
odvisen od vremenskih raz
mer; program, ki ga  v Alpini 
znamo narediti in program, ki 
bi ga  v začetku lahko izdelovali 
v tako imenovani mrtvi sezoni, 
kar  bi nam skozi boljše obrate 
zalog izboljšalo ekonomičnost 
poslovanja. 

B o r i s  MARKELJ 

Značilnosti trekking kolekcije 1996 
N a  z a d n j e m  s e s t a n k u  s k u p c i  v z a č e t k u  a p r i l a ,  j e  b i l a  

p r e d s t a v l j e n a  t r e k k i n g  k o l e k c i j a  1996, z a  k a t e r o  j e  znači l
n o  n a s l e d r g e :  

P o s k u š a m o  s e  u v e l j a v i t i  t u d i  n a  p o m e m b n e m  a m e 
r i š k e m  i n  s e v e r n o e v r o p s k e m  t r g u  (z A n g l i j o  v r e d ) ,  z a t o  
i m a m o  v k o l e k c i j i  i z  e n e g a  k o s a  n o v  m o d e l  F o r e s t  z a  m o š k e  
i n  K id ' s  F u n ,  n a r e j e n  z a  o t r o k e .  S l e d n j e g a  b o m o  (g lede  n a  
c i l j n o  s k u p i n o )  p o n u j a l i  v t r e h  b a r v n i h  v a r i a n t a h .  V t e j  
k o l e k c i j i  p o s k u š a m o  o ž i v i t i  l e t o š n j i  m o d e l  E iger ,  k i  b o  na
m e n j e n  t a k o  m o š k i m  k o t  ž e n s k a m .  G r e  z a  o b u t e v  s 
k v a l i t e t n e j š i m  z g o r n j i m  m a t e r i a l o m ,  k i  n a j  b i  z a m e n j a l  
k o n v e n c i o n a l n i  k r o j  St. A n t o n a ,  k i  g a  i z  k o l e k c i j e  
u m i k a m o .  Z n a č i l n o  z a  e n o d e l n e  t r e k k i n g  m o d e l e  j e  t u d i  to, 
d a  s o  v s i  r a z e n  T r i g l a v a ,  k i  j e  č r n  i n  K id ' s  F u n a ,  k i  j e  t u d i  
v io la ,  v s i  u m i r j e n e  t e m n o  r j a v e  b a r v e .  

Najbolj nespremenjena 
ostaja kolekcija, izdelana iz več 
kosov, ki j e  namenjena pred
vsem za srednjeevropski t rg  in 
tvori nekako hrbtenico celotne 
Alpinine trekking kolekcije. Tu 
predstavljamo nov model Jo
ker  - 6, ki zamenjuje lanski 
najboljše prodani model Joker. 
Novi Joker - 6 bo v cvikani 
izdelavi in racionaliziran, tako 
da upamo, da s tem uvajamo 
boljši model v isti cenovni kate
goriji. Kolekcija iz več kosov bo 
podobna kot letošnja, z manj
šimi barvnimi in racionaliza-
cijskimi posegi. 

Kupci so prvič pokazali 
interes za city grupo (A & E -
Nemčija) pri čemer naj  bi imeli 
dva modela in sicer dražji, 
malo živahnejši Tomahawk in 
cenejši Easy Walker - eno
barvni. Očitno s e  ta tip pohod
nih čevljev uveljavlja, vendar 
bo treba še počakati sezono ali 
dve. 

Action grupo smo izločili iz 
kolekcije, ker letošnje leto ni 

pravega odziva nanjo (pustimo 
stvar dozoreti). 

Za naslednje leto prvič pri
našamo tudi eko(loško) grupo, 
ki j e  zaenkrat izključno 
prestižnega značaja in ne 

pričakujemo velikega odziva 
trga. Namen te grupe, ki jo bo
mo v katalogu tudi primerno 
predstavili, j e  promocija 
Alpine, kot osveščenega proiz
vajalca okolju prijazne obutve. 
Uporabili bomo rastlinsko 
strojeno usnje in reciklirane 
podplate. Predstavljamo dva 
modela, in sicer dražjega, ki bo 
v skozi šivani izdelavi in ce
nejši v lepljeni izdelavi. Oba 
modela bosta narejena na 
posebno ergonomsko kopito, ki 
upošteva naravno obliko 
stopala. 

Za posebne želje pa nare
dimo tudi posebne modele, če 
naročilo presega minimalni 
prag rentabilnosti za pripravo. 

Miro KAVČIČ 

m i  

Organizacija: 
Ni toliko važno, kakšna je organizacija podjetja; 

bistveno je, da to pripomore k večji konkurenčnosti. 

Kadri: 
Ste kdaj pomislili, da lahko zaradi preveč prizanesljive

ga vodje vi (in podjetje) delate manj in slabSe. 

Denar: 
Ko bomo postali delničarji, bomo morda bolj razm išljali, 

kakšna je pot do dividende. 
U r e d n i š t v o  
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Značilnosti kolekcije modne obutve 

J a n a  E r z n o ž n i k ,  v o d j a  p r o 
g r a m a  m o d n e  o b u t v e  

Za s e z o n o  j e s c n - z i m a  1995/96 
s o  n a r o č i l a  v n ^ v e č j i  m e r i  ž c  
z b r a n a ,  p o s p e š e n o  t e č e  v s a  
p o t r e b n a  p r i p r a v a  z a  p r o i z 
v o d n j o ,  v r a z v o j u  p a  ž e  p r i 
p r a v l j a m o  k o l e k c i j o  z a  n a s l e d 
n j o  p o m l a d - p o l e t j e  1996. 

Najpomembnejša značilnost 
zadnjih dveh kolekcij j e  predvsem 
v obliki kopit in peta. Kopito in 
podplat na čevlju označita letnico 
kolekcije. Ta značilnost j e  zelo vid
na tudi pri kolekciji jesen-zima 
1995-96, ko s e j e  pokazala potreba 
po razvoju treh novih kopit, pri 
večini starih pa smo zamenjali 
podplatni del. Oblika kopit j e  
š irša,  na konici zaokrožena ali 
prisekana (»kare« oblika, ki se  
počasi uveljavl ja tudi na  domačem 
trgu). Podplati so še  vedno debe
lejši, vendar ne več toliko športno 
rebrasti na spodnjem delu, ampak 
bolj gladki. Pete so močne, ravne, 
štirioglate ali okrogle. To vel ja  
predvsem za obutev, ki j e  namen

j e n a  mlajš im potrošnicam. 
Damski čevlji so tudi nekoliko 
širši, rahlo zaokroženi ali rahlo 
štirioglati. Tudi pri tej  vrsti  čevl
j e v  so pete š i r še  ali izrazito 
zvončaste oblike. Zelo močna j e  
težnja k visokim, delno zvončastim 
petam, elegantnim klasičnim 
salonarjem. 

Za damsko žensko nizko obu
tev j e  za naslednjo jesensko-zim-
sko kolekcijo značilno, da se  uve
l jav l ja jo  gladki  dekolte čevlji, 
čevlji z enim ali več paščki. V 
obutvi za mladino se to izrazito 
kaže  v tako imenovanem baby 
stilu. Gležnarji so še  vedno zelo 
močno prisotni tako pri obutvi za 

mlade (buleiji), kot pri damski 
obutvi; elegantni gležnjaiji  z visoko 
peto. Za novi stil gležnjarjev za 
naslednjo sezono j e  značilno, da se  
podaljšujejo z elastiko ali elastič
nim pletenjem v visok škorenj. To 
pa j e  tudi značilnost škornjev za 
naslednjo sezono. Klasičnih visok
ih škornjev (širokih okoli gležnja) 
j e  zelo malo. Poudarek j e  na ozkih 
škornjih ob nogi, k a r  nam omogoča 
elastika ali zadrga na  notranji 
strani. Ta stil gležnjarja in škornja 
se  pojavlja pri vseh višinah peta in 
vrstah podplata. 

Tudi na področju barv  in mate
rialov j e  novosti veliko. Uveljavlja 
se  gladek in prešan lak, predvsem 

N e k a t e r i  z n a č i l n i  m o d e l i  i z  k o l e k c i j e  m o d n e  o b u t v e  
z a  j e s e n - z i m o  

S t r o k o v n i  p o s v e t  o v a r s t v u  p r i  d e l u  v č e v l j a r s k i  i n  
u s n j a r s k i  i n d u s t r i j i  j e  b i l  t o k r a t  v A l p i n i  

TREKKING P ROG R A M 

v črni barvi,  čeprav j e  težnja 
(trend) tudi k pastelnim (nežnej
šim) odtenkom in močnim živim 
barvam (baby stil). 

Močno so zastopani maščeni 
materiali, poleg črne in temno rja
ve j e  tudi svetlejša, natur, r java.  
Te materiale smo uporabili za bolj 
športno obutev. Pri damski obutvi 
j e  največ zastopana gladka napa, 
nubuk, lak, poudarek pa j e  na po
tiskanih materialih, k j e r  pa koli
čine niso velike. 

J a n a  ERZNOŽNIK 

M o d e l  z m o d n o ,  š t i r i o g l a t o  
k o n i c o  i n  p a š č k i  č e z  n a r t  

M o d n a ,  š i r š a  k o p i t a ,  m o č n a  
z v o n č a s t a  p e t a ,  p o t i s k a n i  
m a t e r i a l i . . .  

F O R E S T - 6 2 0 5 - 1  

N o v  m o d e l  v e n e m  k o s u ,  n a m e r g e n  z a  a m e r i š k i  i n  s e v -
e m o e v r o p s k i  t r g .  N a r e j e n  j e  i z  z a l i k a n e g a  c e p l j e n c a  i n  
p o d l o ž e n  s h i t r o  s u š l j i v o  » C a m b r e l l e « .  P o d p l a t  j e  g u m i j a s t ,  
s p o l i u r e t a n s k i m  v l o ž k o m .  

KID'S F U N - 6 4 1 9 - 2  

N o v  o t r o š k i  e n o d e l n i  m o d e l ,  k i  g a  p o n u j a m o  v t r e h  
b a r v n i h  v a r i a n t a h  i n  j e  n a r e j e n  i z  h i d r o f o b i r a n e g a  c e -
p l j c n c a ,  t o p l o  p o d l o ž e n  i n  n a  d v o b a r v n e m  T R  p o d p l a t u .  
Č e v e l j  j e  p r i m e r e n  t a k o  z a  š o l a r j e ,  k o t  p l a n i n a r j e n j e  p o  
s r e d r y e g o r j u .  

E C O - S T - 6 2 1 3 - 1  

N o v ,  e k o l o š k o  p r o j e k t i r a n  č e v e l j ,  s e  p r a v i  i z  r a s t l i n s k o  
s t r o j e n e g a  u s n j a  i n  p o d l o g e .  P o d p l a t i  s o  i z  r e c i k l i r a n e  
g u m e ,  k o p i t o  p a  j e  a n a t o m s k o  o b l i k o v a n o ,  t a k o  d a  j e  
p o č u t j e  n o g e  k a r  s e  d a  u g o d n o .  

M o d n i  č e v e l j  v p o t i s k a n e m  
l o k u  z m o d n i m  p o d p l a t o m  
i n  p e t o  

G l e ž n j a r j i  z m o č n o  
š t i r i o g l a t o  p e t o ,  
p o d p l a t  g l a d e k  

» B U L E R «  - o b u t e v  z a  m l a d e  
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Na krožnem (rink) sistemu 
že prvi dan 800 parov 

»To s e  m i  š e  n i  z g o d i l o  n i k j e r  n a  s v e t u ,  d a  b i  r i n g  ž e  p r v i  
d a n  i z d e l a l  800  p a r o v , «  j e  p o v e d a l  g .  K o c h m a n ,  t e h n i č n i  
s v e t o v a l e c  n e m š k e  f i r m e  USM, p r i  k a t e r i  s m o  k u p i l i  d o 
d a t n o  o p r e m o ,  k i  j e  p o t r e b n a  z a  n o r m a l n o  d e l o v a n j e  
k r o ž n e g a  s i s t e m a  o r g a n i z a c i j e  p r o i z v o d n j e .  

» P o n a v a d i  s m o  š t a r t a l i  s 400, 500  a l i  600  p a r i ,  t a k o  k o t  
s o  z a č e l i  d e l a v c i  n a  t e m  t r a k u ,  j e  p r a v a  s e n z a c i j a . «  

W i l a n  M r o v l j e  v o d i  d e l o  n a  r i n g u  

S prodajo na debelo 
po planu 

K o n e c  m a r c a  i n  v za-
c e t k u  a p r i l a  s o  b i l e  p o  n e 
k a t e r i h  k r a j i h  S l o v e n i j e  
(Maribor,  C e l j e ,  N o v o  
•ttesto, P o r t o r o ž ,  Ž i r i )  p r e d 
s t a v i t v e  m o d e l o v  o b u t v e ,  k i  
JO b o m o  p r o d a j a l i .  G r e  t a k o  

^ p i n i n o  o b u t e v ,  k a k o r  
'Udi  z a  o b u t e v ,  k i  j o  b o m o  
p o n u j a l i  i z  d o k u p a .  P r e d 
s t a v i t v e  s o  b i l e  z d r u ž e n e  z 
i i a r o č a n j e m  (a l i  k o t  p r a v i -

v o p e r a t i v i  - z a k l j u č e 
v a n j e m ) .  

ferzadevaAlpinino obutev, 80 
upci naročili 24.000 parov Alpi-

obutve in 2500 parov 
niučarske obutve. Od dokupa pa 
° naročili okoli 9000 parov obu-

P?'eg tega pa dokupujemo (in 
Л ®ЈЗП10) še nekaj tekstila, smu-

rske rokavice, nogavice, tako 
kot smučarske. 

, • rečem, da so naročila v 
pričakovanj in približno v 

na? obsegu kot lani. Na tak 
je кЧ prodali precej obutve, ki 
S Л sicer namenjena za izvoz, 
v pripomogli k zmanjše-

nju zalog, kar  j e  ena letošnjih 
prioritetnih nalog 

L^hko rečem, da j e  naša kolek-
kii široka, tako da imajo 

P «  dobro izbiro. Če k temu pri-
dopolnilno ponudbo (do-

„ P ' "riajo res  k a j  izbirati. Kupci 
K k l  tudi vedo, k a j  od nas 
liioi ° pričakujejo; tudi z vidika ak-

nosti kolekcije smo na teko

Vodja linije modne obutve 
Maijan Bogataj pa j e  menil; »Prvi 
vtisi so ugodni; to kaže, da so bile 
priprave kar  dobre. Gre za več
mesečne intenzivne priprave in 
raziskave in marsikatero nepre
spano noč tistih, ki so to organi
zacijo pripravljali. 

Zbrati j e  bilo treba veliko infor
macij, preštudirati postopke, do
brodošla nam j e  bila tudi pomoč 
ljudi, ki so strokovnjaki za tako 
delo. 

Ljudje so očitno z veseljem 
zgrabili za delo; to j e  tudi pogoj za 
uspešno delo. 

Kar zadeva opremo, smo 
morali dokupiti naprave za sušenje 
in stabiliziranje čevljev (v krajšem 
času) in nov stroj za cvikanje konic, 
ki ga v začetku še nismo vključili. 
Mislim, da smo res dobro začeli, 

čeprav smo prve dni izdelovali 
manj zahtevno obutev, da se ljudje 
priučijo postopka.« 

Milan Mravlje j e  mojster na 
sistemu, ki j e  sicer v okviru mon
taže modne obutve (ki j o  vodi 
Janko Rupnik). 

Takole pripoveduje: »Tu dela 
24 ljudi, v eni izmeni. Moram reči, 
da s e j e  začelo bolje, kot sem raču
nal. 

Proizvodnja teče kar  ena
komerno, tako da nimam kakšnih 
posebnih pripomb. Delo j e  v celoti 
stoječe, tudi v finišu. Sproti pa se 
bomo prilagajali, ko bomo delali 
druge artikle.« 

Tudi delavci so očitno kar  zado
voljni, da j e  zadeva tako dobro 
stekla. Upajo, da bo še naprej tako 
in da se bo to poznalo tudi pri plači. 

N e j k o  PODOBNIK 

V Ž i r e h  r a z m i š l j a j o  o n o v i h  
p r i j e m i h  p r i  p r o d a j i  

čem, s a j  se hitro (včasih celo pre
hitro) prilagajamo. 

Kar zadeva rezultate zaključe
vanja naročil oz. grosistično pro
dajo po regijah v Sloveniji, največ 
prodamo na Štajerskem, skupaj  s 
Prekmuijem in Koroško. Sledi Do
lenjska, za tem Ljubljana z okolico 
in Gorenjska, najmanj pa na tak 
način prodamo na Primorskem, 
kar j e  tudi razumljivo, s a j  se  tu 
zelo pozna bližina Italije. Sicer pa 
j e  konkurenca povsod velika. 

Poleg že omenjenega, mi kon
kuriramo z dokaj kvalitetno obu
tvijo, s spoštovanjem rokov in 
sprejemljivimi cenami. Od večjih 
proizvajalcev se nekateri približu
jejo tudi po cenah (Peko). Treba pa 
j e  vedeti, da j e  prilagajanje težje 
v večjih sistemih kot v majhnih 
podjetjih. 

Nekateri naši kupci menijo, da 
izdelujemo obutev s preozkimi ko
piti, drugi da imamo premalo 
obutve za mladino. Kot že rečeno, 
vsega ne moremo imeti, poleg tega 
pa so te ocene bolj odraz lanske 
ponudbe kot letošnje. 

Kar zadeva partneije na tem 
področju, j e  vedno manj majhnih 
trgovcev. Konkurenca j e  naredila 
svoje in sedaj vedno več organi
zacij zavaruje fakture z akceptnim 
nalogom. S tem si pridobijo dodat
ni odstotek kvartalnega popusta. 
To pa delajo zlasti večja trgovska 
podjetja, čeprav j e  tudi med manj
šimi nekaj izredno solidnih kup-
ccv J a n i  JERMAN 

»Kar zadeva prodajo v zadnjih 
mesecih, lahko rečem, da j e  bila 
leta v okviru plana. Dobro smo 
prodajali smučarsko in tekaško 
obutev, slabo pa ženske škornje 
atary,« j e  povedal poslovodja pro
dajalne Alpine Žiri 1 Vital Justin. 

»Pomladanska prodaja zaenkrat 
še ni prav zaživela, na kar  vpliva 
tudi spremenljivo vreme, s a j  smo 
skoraj vsak dan imeli malo snega. 
Tako se bojim, da sploh ne bo 
prave pomladne prodaje in bodo 
ženske z zimske obutve prešle kar 
na sandale. J e  pa seveda to tudi 
razumljivo: ker ni dovolj denarja, 
ljudje kupujejo kar  pač potre
bujejo. 

Sicer pa j e  kolekcija obutve, ki jo  
ponujamo, odlična. Seveda j e  na 
eni strani prednost, da smo tu v 
Žireh in da imamo skladišče pred 
vrati. Po drugi strani v našo proda
jalno dobimo vse vrste obutve, tudi 
ostanke od izvoza (itd ). To seveda 
pomeni, da imamo širšo ponudbo, 
po drugi strani pa tudi večje 
zaloge. 

V takih razmerah seveda 
razmišljamo, kako bi pospešili pro
dajo. Čeprav ne morem reči, da j e  
propaganda najboljša, z raznimi 
akcijami, ki jih spodbuja vodstvo 
mreže, poživljamo prodajo. Idej za 
pospeševanje prodaje j e  še veliko 
in bi jih bilo treba temeljito pre
tehtati. 

Imamo tudi precej stalnih 
strank, zlasti za smučarsko in 
planinsko obutev. Če govorimo o 
dobri kolekciji, pa vendarle ugo
tavljamo, da nimamo nobene vrste 
(grupe) za mlade. 

Za uspešno prodajo j e  pomemb
na tudi prava stimulacija zapo
slenih za dobro delo, s a j  j e  uspešna 
prodaja veliko odvisna od znanja, 
prizadevanja in idej posameznikov 
v prodajalni. 

Kar zadeva samo prodajalno, j e  
naša seveda nova in se ne moremo 
pritoževati (le v nadstropju je), 
marsikje pa ni tako in bi morali 
prodajalne res obnavljati, moder
nizirati in polepšati.« 

N e j k o  PODOBNIK 
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V l o g a  s v e t a  d e l a v c e v  
n a  k a t e r e m  s o  s o d e l o v a l i :  N a t a š a  D e m š a r ,  p r e d s e d n i c a  

s v o b o d n i h  s i n d i k a t o v  v A l p i n i ,  Z o r a n  K o p a č ,  p r e d s e d n i k  
d e l a v s k e g a  s v e t a  ( i n  h k r a t i  z a č a s n i  d e l a v s k i  d i r e k t o r )  i n  
M i l a n  S o v i n e ,  č l a n  z a č a s n e g a  n a d z o r n e g a  s v e t a .  

G l e d e  s t a t u s n i h  i n  k a d r o v -D e l o - ž i v l j e n j c :  
V o l i t v e  v s v e t  d e l a v c e v  s o  

z a  n a m i ;  s v e t  (za r a z l i k o )  o d  
s k u p š č i n e ,  n a d z o r n e g a  s v e t a  
i n  u p r a v e  n i  o r g a n  d e l n i š k e  
d r u ž b e ,  j e  p a  o r g a n ,  k i  j e  
p o m e m b e n  z l a s t i  z a  z a p o s l e n e .  
K a k š n e  s o  g l a v n e  n a l o g e  p o  
z a k o n u  i n  k a k o  n a j  b i  t o  
i z g l e d a l o  k o n k r e t n o  v A l p i n i ?  

Mi lan  S o v i n e :  
Morda se  kdo sprašuje, zakaj  

smo kot sindikat sploh šli v to, da 
se  izvoli svet delavcev. S t e m  s m o  
d o s e g l i ,  d a  b o m o  d e l a v c i  i m e l i  
v p l i v  n a  d o g a j a n j e  v d e l n i š k i  

/ 
d r u ž b i ;  t u d i  p r e k o  4 č l a n o v  n a d 
z o r n e g a  s v e t a ,  k i  j i h  p r e d l a g a  
s v e t  d e l a v c e v  i n  d e l a v s k e g a  
d i r e k t o r j a .  Zato morajo biti vsi 
š t i i je  omenjeni člani nadzornega 
sveta in delavski direktor navzoči 
pri vseh sejah sveta delavcev (če so 
vabljeni) in potem zastopati in
terese, ki  se  izrazijo na  svetu  
delavcev. 

Še  enkrat  bi rad poudaril, da 
bi bili brez sveta delavcev tudi 
brez svojih predstavnikov v orga
nih družbe. Tu mislim na pred
stavnike delavcev, ka j t i  trenutno 
smo v veliki večini tudi delničaiji 
Alpine, k j e r  ravno tako izberemo 
svoje predstavnike v nadzorni 
svet. 

Predsednik volilne komisi je 
mora sklicati prvo sejo sveta  
delavcev in j o  voditi do izvolitve 
predsednika in njegovega namest
nika. Prva seja  bo sklicana takoj 
po vpisu Alpine v sodni register. 

Način dela sveta delavcev s e  
uredi s poslovnikom. P a  p o g l e j 
m o  8 Čim v s e  s e  b o  u k v a r j a l  
s v e t  d e l a v c e v .  

I n f o r m i r a n  m o r a  b i t i  o v p r a 
š a n j i h ,  k i  s e  n a n a š a j o  n a  gospo
d a r s k i  p o l o ž a j  d r u ž b e ,  i n  s icer :  

- o razvojnih ciljih, 
- stanju proizvodnje in proda

j e .  
- splošnem položaju panoge, 
- spremembah dejavnosti, 
- zmanjšanju dejavnosti, 
- spremembah v organizaciji 

proizvodnje, 
- o letnem obračunu. 

s k i h  v p r a š a r g  d r u ž b e  s e  m o r a  
de lod iya lec  posvetovat i  i n  si pri
z a d e v a t i  z a  u s k l a d i t e v  stališč:  

- pri statusnih spremembah, 
- prodaji družbe ali njenega 

bistvenega dela, 
- zaprtju družbe ali njenega 

dela, 
- o bistvenih spremembah 

lastništva, 
- potrebah po novih delavcih 

(število in profil), 
- sistemizaciji delovnih mest, 
- razporejanju večjega števila 

delavcev izven družbe, 
- zmanj šan ju  števila 

delavcev, 
- sprejemu splošnih pravil o 

disciplinski odgovornosti. 
D e l o d a j a l e c  m o r a  d o b i t i  so

g l a s j e  s v e t a  d e l a v c e v  v z v e z i  z :  
- organizacijo in izvajanjem 

varnosti pri delu, 
- osnovami za odločanje o 

izrabi letnega dopusta in drugih 
odsotnostih, 

- merili za ocenjevanje delov
ne uspešnosti delavcev, 

- s kriteriji  za nagrajevanje 
inovacij v družbi, 

- razpolaganjem s stanovanj
skim skladom in počitniškimi 
zmogljivostmi, 

- s kriteriji za napredovanje 
delavcev. 

D e l o - ž i v l j e n j e :  
K a k o  s i  o b  s v e t u  d e l a v c e v  

p r e d s t a v l j a t e  d e l o v a n j e  s i n d i 
k a t a ?  

N a t a š a  D e m š a r :  
V praksi se  bodo pričakovanja 

o vlogi sveta delavcev šele prav 
pokazala. J e  pa sigurno, da bo svet 

delavcev deloma prevzel vlogo, ki 
smo j o  sedaj  kot sindikat imeli ta
ko direktno preko uprave (kolegi
j a )  kot delavskega sveta. Mislim, 
da slabše ne bi smelo biti. Svet 
delavcev bo moral odigravati svojo 
zakonito vlogo še  naprej, seveda 
ne na področju gospodarjenja,  
temveč v zvezi s pravicami in 
socialno varnostjo delavcev. 

Že s c d ^ j  s m o  s v o b o d n i  s in
d i k a t i ,  k i  i m a m o  v t o v a r n i  o k o 
l i  1000 č l a n o v ,  d e l o v a l i  z a  v s e  

d e l a v c e  ( in  n e  l e  z a  s v o j e  č lan
s tvo ) .  Zato mislim, da svet delav
cev ne bo mogel delovati v nasprot
j u  s sindikatom. Sindikat bo imel 
še  naprej vlogo, da bo v vseh porah 
živl jenja in dela delavcev iskal 
šibke točke in j ih  poskusil reše
vati, svet  delavcev pa mu bi pri 
tem pomagal. Sindikat bo bedel 
nad svetom delavcev, ki ima ven
darle specifično omejene možnosti, 
s a j  bo stvari  reševal na sejah, 
medtem ko sindikat deluje med 
delavci vsak dan. 

Kot že rečeno, bo svet delavcev 
imel svojo vlogo tudi preko štirih 
članov nadzornega sveta na doga
j a n j e  v podjetju. 

Kar zadeva sindikat, pa še  
enkrat; če mi rečemo: »Tega pa mi 
ne bomo dovolili«, hkrati pomeni, 
da se borimo za vse  delavce, ne 
glede na to, če so člani sindikata 
ali ne (ali če so člani drugega 
sindikata). 

Pri tem seveda razpravljamo o 
problemih, ki so nam znani. V 
zvezi s tem bi odgovorila tudi na 
pomisleke, ki j ih  imajo včasih 
delavci v režiji - češ, da jih kot 
sindikat ne zastopamo. Vedeti j e  
treba, da j e  na režiji malo članov 
sindikata in zato tudi nimajo 
toliko zastopnikov, ki bi sindikat 
seznanjali s problemi, k i j i h  imajo. 

Milan  S o v i n e :  
Sedajle se  bomo v sindikatu 

dogovarjali tako za regres in za 
plače in sploh spoštovanje kolek
tivne pogodbe. 

N a t a š a  D e m š a r :  
Najbrž bi pri delovanju sveta 

delavcev včasih prevladalo dru
gačno reševanje vprašanj  iz splo
šne kolektivne pogodbe in podjet
niške kolektivne pogodbe. S v e t  
d e l a v c e v  s e  m o r d a  k d a j  o p r e 
d e l i  z a  d o l o č i l a  s p l o š n e  k o l e k 
t i v n e  p o g o d b e  i n  z a n e m a r i  
u g o d n e j š e  d o g o v o r e  p o d j e t 
n i š k e  p o g o d b e ,  n a  č e m e r  b o m o  
k o t  s i n d i k a t i  v z t r a j a l i .  Sindikat 
deluje politično, tako v zvezi s 
kolektivno pogodbo, kot ostalimi 
vprašanji.  Tako deluje tudi v sode
lovanju z delavci. 

Milan  S o v i n e :  
Svet delavcev se  tudi ne bo 

u k v a r j a l  s problemi posamez
nikov, temveč bolj z rešitvami za 
vse, medtem ko se  sindikat ukvar
j a  tudi s težavami vsakega posa
meznega delavca (ali oddelka). J e  
pa seveda še nekaj:  če pride do 
nepravilnosti, lahko svet delavcev 
določene stvari onemogoči (bloki
ra), medtem ko sindikat tega ne 
more. 

Še to bi rad rekel: morda se 
bodo v katerem od dislociranih 
obratov delavci počutili prikraj
šane. N a j  p o v e m ,  d a  i m a  s v e t  
d e l a v c e v  k o t  c e l o t a  v p l i v  n a  
d o g a j a n j e  v c e l o t n e m  p o d j e t j u ,  
n p r .  v z v e z i  z i z p o l n j e v a n j e m  
k o l e k t i v n e  p o g o d b e .  Zato  n i  
t o l i k o  p o m e m b n a  s o r a z m e r n a  
z a s t o p a n o s t  o b r a t o v  v s v e t u  
d e l a v c e v .  

D e l o - ž i v l j e n j e :  
S m o  p r e d  d o k o n č n i m  p r e 

o b l i k o v a n j e m  p o d j e t j a  v de l

n i š k o  d r u ž b o ;  k a j  s e  b o  v t e m  
o b d o b j u  š e  d o g a j a l o  i n  k a k š n a  
b o  v l o g a  d e l a v s k e g a  d i r e k 
t o r j a ?  

Zoran  K o p a č :  
Po vpisu v sodni register s e  

sestanejo najprej  najbrž ločeno, 
svet delavcev, začasni nadzorni 
svet ter začasna uprava. Naloga 
vseh je ,  da pripravijo vse  za sklic 
1. skupščine delničarjev delniške 
družbe Alpina. 

Pred skupščino bo še  zbor 
udeležencev notranjega odkupa, ki 
obravnava v s e  točke dnevnega 
reda skupščine. To so tako štir je  
glavni bodoči organi. Delavskega 
direktoija kot člana uprave pred
laga svet  delavcev, imenuje pa 
nadzorni svet. 

Delavski direktor pa po zakonu 
o sodelovanju delavcev pri uprav
ljanju (ZSDU) v okviru splošnih 

pravic in obveznosti, ki pripadajo 
vsem članom uprave družbe, zasto
pa in predstavlja interese delav
cev glede kakovosti in socialnih 
vprašanj. 

Bil sem imenovan kot član 
začasne uprave, to j e  do prve skup
ščine, če pa bo mandat potrjen, se  
bom z a v z e m a l  z a  u v e l j a v i t e v  
t a k e g a  r a z m e r j a  m e d  d e l o m  i n  
k a p i t a l o m ,  k i  b o  t e m e l j i l  n a  
n o r m a l n i  k o m u n i k a c i j i ,  b r e z  
n a s i l n i h  d e j a n j  i n  sovraStva.  
P o d r o č j e ,  k i  n a j  b i  g a  p o k r i v a l  
d e l a v s k i  d i r e k t o r ,  j e  t a k o  ob
s e ž n o  i n  o b č u t l j i v o ,  d a  j e  o d  
u s p e š n e g a  r e š e v a n j a  t e r  v p r a 
š a n j  o d v i s n a  t u d i  u č i n k o v i t o s t  
d r u ž b e .  Takšna vloga in položaj 
delavskega direktorja j e  že prak
tično preizkušena v nekaterih 
gospodarskih sistemih v Nemčiji. 
Delavski direktor j e  po njihovih 
izkušnjah enakovreden zastopnik 
interesov kapitala (kot drugi člani 
uprave) in obenem zastopnik inte
resov dela delavcev, s a j  se od njega 
pričakuje, da pri vseh odločitvah 
uprave upošteva interese deloje
malcev in jih usklajuje  z ekonom
skimi potrebami in zahtevami 
podjetja. 

Tu j e  široko področje kadrov
skih in socialnih vprašanj  kot so: 

V a r n o s t  p r i  d e l u  i n  z d r a v 
s t v e n o  v a r s t v o  d e l a v c e v :  

V l o g a  s v e t a  d e l a v c e v  
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Delavski direktor n a j  bi skrbel 
f a  ustrezno organiziranje in izva-
Jenje varnosti pri delu, kar  j e  tako 
v interesu delavcev kot lastnikov 
družbe Gre za preprečevanje 
^ S k o d b  pri delu in poklicnih 
pplezni pa tudi bolezni dela. 
I P^^levati j e  treba, da j e  
зпко samo zdrav delavec kreati

ven in učinkovit in da lahko samo 
zdrav delavec prispeva k 
ustvarjanju nove vrednosti. 

I z o b r a ž e v a n j e :  
Tudi področje izobraževanja j e  

enako pomembno za obe strani de-
ovnega razmerja: za delavce in za 

delodajalce. Pri tem gre za nujno 
prilagajanje s trukture  zaposlenih 
novemu tehnološkemu razvoju in 

reševanje perečih kadrovskih 
Vprašanj kot so začasni in trajni 
presežki, varstvo starejših delav
cev, invalidov itd. Izobraževanje 
povezujem tudi z motivacijo de
lavcev in njihovim napredovanjem. 
Izobraževanje j e  že po zakonu 
pravica in dolžnost vsakega zapo
slenega. 
. . .  V a r s t v o  i n v a l i d o v  i n  s t a r e j -

d e l a v c e v  i n  d e l a v k :  
Gre za zaščito kategorij  delav-
ki na trgu ne morejo uspešno 

onkurirati drugim delavcem, 
remeti bi morali za tem, da  se  tu-

' te kategorije vzdržujejo s svojim 
eiom in ne s socialnimi prejemki. 
. ®krb Јгц spo š t o v a n j e  zako-
•tosti p r i  u r c j a t n u  d e l o v n i h  

r a z m e r y :  
Delavski direktor bo vplival na 

Witve,  ki bi morebiti presegale 
Jikonske meje in bi škodovale 

"^^^'zaciji moralno in material-
0 ^  ® kadrovskem področju gre za 

uUjivo uvajanje  zadev v zvezi s 
prejemanjem kadrov, razporeja-

delavcev, odpuščanju delavcev 
^iQ.drugo Gre za pravilno vred-
sk dela, stimulacijo inovacij-
va^ • ^ j ^ v n o s t i ,  reševanje stano-

njskih vprašanj,  dodeljevanje 
^'•Pendij in drugo. 

D e l a v s k i  d i r e k t o r  b o  k o t  
an  u p r a v e  imel  t u d i  v s e  oh-

u p r a v a  d o  
J n a d z o r n e g a  s v e t a ,  
k o  d r u ž b e  in upni-
j Izkušnje v nekaterih razvitih 
J Evrope kažejo, da se  

avski direktor pojavlja v svoji 
ka • vlogi med delom in 
tpm'." njegove naloge 
Г-, je, v čim težjih ekonomskih 

nierah posluje podjetje. 

Milan S o v i n e :  
S v e t  (Iclavccv i m a  p r i s t o j 

n o s t i  t u d i  v z v e z i  z r e o r g a n i -
z a c g o  p r o i z v o d n j e ,  v slučaju, ko 
gre za zastopanje interesov delav
cev. Prav sedaj,  ko gre  za uva janje  
rink sistema, k j e r  stvari  še niso 
popolnoma jasne,  s e  bomo prav go
tovo vključili. 

Zoran  Kopač :  
Negativne stvari,  ki niso v 

funkciji pridobivanja dobička, j e  v 
prejšnji številki opisal direktor. 
Upam, da bodo aktivnosti v zad
njem času, npr. rink sistem ali 
zagotavljanje kakovosti po ISO 
standardih, prinesle napredek. 
V e l i k o  p r i č a k u j e m  o d  p r o g r a 
m a  s a n a c i j e ,  k i  g a  b o  d i r e k t o r  
p r e d s t a v i l  n a  n a s l e d n j e m  (zad
n j e m )  z a s e d a n j u  d e l a v s k e g a  
s v e t a .  

Strokovnjaki so nas  že opozar
jali,  da se  bodo po lastninskem pre
oblikovanju slovenska podjetja 
znašla v težavah, ker imamo pre
več kratkoročnih finančnih sred
stev, k a r  velja tudi za Alpino. Ker 
bo dobička tudi v prihodnje prema
lo, bo verjetno potrebno del posojil 
nadomestiti z lastniškim kapita
lom. Pri poslovanju podjetja pa po
udarjam veliko vlogo nadzornega 
sveta pri spremljanju dogajanja. 

N a t a š a  Dem.šar: 
Nekaj  bo moralo biti bolj jasno 

kot j e  bilo doslej; ko smo dobivali 
nekaj  mesecev s tare  (in tudi 
izkrivljene) informacije. In forma
c i j e  v zvez i  s p o s l o v a n j e m  b o d o  
m o r a l e  b i t i  b o l j  s p r o t n e ,  s t ro
k o v n o  u t e m e l j e n e  i n  r e s n i č n e .  
Za to bo morala skrbeti uprava, da 
bo tudi odgovarjala, kar  do sedaj  v 
bistvu ni bilo. 

Z a k l j u č e k :  
Č e  b o m o  s e d a j  p o s t a l i  d e l o 

d a j a l c i  i n  d e l o j e m a l c i ,  s e  b o d o  
s e d a j  s t v a r i  z a č e l e  p o č a s i  
k r i s t a l i z i r a t i  v p r a k s i .  O d n o s i ,  
k i  b o d o  i z  t e g a  n a s t a l i ,  b o d o  v 
v e l i k i  m e r i  v p l i v a l i  t a k o  n a  
u s p e š n o s t  p o d j e t j a  k o t  p o l o ž a j ,  
k i  g a  b o m o  i m e l i  k o t  posa
m e z n i k i  v n j e m  ( p e r s p e k t i v a ,  
p l a č e ,  s o c i a l n a  v a r n o s t  itd.).  
Zato  b o m o  d o g a j a n j a  v z v e z i  a 
t e m  š e  n a p r e j  s p r e m l j a l i  i n  
s k u š a l i  p o m a g a t i ,  p r i t e g n i t i  h 
k o n s t r u k t i v n e m u  s o d e l o v a n j u  
č i m  v e č  r a z l i č n i h  i n t e r e s o v .  

Ekipa »ALPINA-A2 
že drugič skupni zmagovalec 

E k i p a  A l p i n e ,  k i  j e  t u d i  l e t o s  d o s e g l a  p r v o  m e s t o  v p o k a l u  
Ski  o p e n  

s p r i h o d o m  p o m l a d i  l a h k o  
z a č n e m o  d e l a t i  o b r a č u n e  z i m 
s k e  s e z o n e .  P o l e g  u s p e h o v  n a 
š e g a  n o v e g a  t e k m o v a l n e g a  
č e v l j a  A 2  n a  s v e t o v n i  r a v n i ,  
l a h k o  p o h v a l i m o  t u d i  v e l i k o  
u s p e h o v  d o m a č i h  s m u č a r j e v ,  
k i  n i s o  n a s t o p a l i  s a m o  n a  n a j 
v i d n e j š i h  t e k m o v a n j i h .  

Že lansko sezono smo z ekipo 
Alpine .A2  RACING TEAM, pro-
movirali nov čevelj, ko smo po 
ogorčenem boju za točke za ma
lenkost prehiteli ekipo »DASAL-
SALOMON-, za k a r  smo na sklep
ni prireditvi maja  lani v Portorožu 
prejeli prehodni pokal, katerega 
smo hoteli na vsak način obdržati. 
To nam j e  letos zlahka uspelo, 
kl jub temu, da smo v ekipo sprejeli 
le enega novega tekmovalca. Ško
da, da ekipa DASAL to sezono ni 
prijavila tekmovalcev, ostale ekipe 
pa so bile nekompletne. 

E k i p a  A l p i n a  A 2  j e  v leto
š n j i  s e z o n i  š t a r t a l a  z n a s l e d n j i 
m i  t e k m o v a l c i ,  k i  s o  s e  u v r s t i l i  
n a  v i d n e j š a  m e s t a  v s v o j i h  ka
t e g o r i j a h :  

Ženske do 30  let: z m a g a l a  j e  
n a š a  t e k m o v a l k a  M a t e j a  K r e k -
E r l a h  (včasih aktivna tekmoval
ka, sedaj  učiteljica smučanja in 
športna delavka iz Škofje Loke). 
Mojca Pečelin j e  štartala le na 
nekaj  tekmah in skupno zasedla 
7. mesto. 

Ženske do 40  let: brez vidne
jših uvrstitev ( s k u p n o  6. m e s t o  
A n u š k e  K a v č i č  - po dveh tekmah 
in 7. mesto R o m a n c  P i n t a r -
H a f n e r  - po eni tekmi). 

V kategoriji žensk nad 40  let 
po lanski zmagi H e l e n e  Z o r j a n ,  
letos nismo imeli predstavnice. 

Moški do 18 let: po lanskem 
1. mestu M a r k a  S a n d e  in 2. mes
tu A l e š a  Z o r j a n a ,  s t a  se  ta dva 

tekmovalca letos pomaknila za 
mesto navzdol. 

Moški do 30  let: lanski in le
tošnji zmagovalec j e  postal M a t e j  
L u n e ž n i k  (nekdanji tekmovalec, 
sedaj  pa trener v Mariboru). Na 
odlično 5. mesto se  j e  uvrstil Bo
j a n  P o d o b n i k  (s točkami se  lahko 
pohvali k a r  50  tekmovalcev). 

Moški do 40  let: absolutni 
zmagovalec vseh sedmih tekem j e  
bil M a r k o  R i b n i k a r  - tudi bivši 
tekmovalec iz Tržiča. Takoj za 
njim pa se  j e  uvrstil domačin 
Dušan S e l j a k ,  B r a n e  K a n k e l j  
(iz Železnikov) in T o n e  K r v i n a  pa 
sta se tudi uvrstila med prvo dese
terico, k l jub  temu, da s ta  neka j  
tekem izpustila. 

Moški do 50  let: tudi v te j  kate
goriji so bili najuspešnejši  tekmo
valci Alpine. 1. mesto - T o m a ž  
P o g a č n i k  iz Krope, drugi - An
ton P r i m o ž i č  iz Tržiča (naš zna
nec iz Peka), šesti j e  bil M a r j a n  
O b l a k .  S točkami pa s e  lahko po
hvalita še  B o j a n  Z o r j a n  in 
Кцјко Kosmač (ki pa s ta  tek
movala le na nekaj  tekmah). 

Moški do 60  let: zmagovalec j e  
F r a n c  P l e s e c  (naš tekmovalec s 
Koroške), na sedmo mesto pa s e  j e  
uvrstil R a d o  P o d o b n i k .  

Moški nad 60  let: Cir i l  P l e š k o  
iz Škofje Loke j e  bil po seštevku 
točk na petem mestu. 

Dobro s t a  se  odrezala tudi 
naša mlada tekmovalca, in sicer j e  
bil D u š a n  O b l a k  skupno drugi 
(zmagal j e  na zaključnem paralel
nem slalomu), G r e g a  S e l j a k  pa j e  
bil skupno peti. 

T a k o  j e  e k i p a  ALPINA A 2  
o s v o j i l a  1. m e s t o  a 3084 točka
mi,  druga ekipa LUNCE Škofja  
Loka 1053 točk, tretja »SK 
ŠMARTNO" 1036 točk, četrti 
ELAN, peti RTC KOPE itd. 

T o n e  KAVČIČ 

U s p e š e n  z a č e t e k  
s p e c i a l i z i r a n e  p r o d a j e  

v p r o d a j a l n i  v K r a n j u  s o  
s r e d i  p r e j š n j e g a  m e s e c a  u r e d i 
li  o d d e l e k  z a  p r o d a j o  š p o r t n e  
o b u t v e ,  z l a s t i  š p o r t n i h  c o p a t .  
T u  p r o d a j a j o  c o p a t e  K r o n o s a  
(pr i  k a t e r i h  j e  AJpina  e k s k l u -
z i v n i  z a s t o p n i k  z a  S loveni jo) ,  
R e e b o k ,  Nike,  Ix>tto, E u r o s t a r ,  
Mizuno  i t d .  

Prodajalka M a r i j a  Gogala  j e  
ob tem povedala: -Lahko rečem, da 
t a  program športnih copat k a r  
dobro prodajamo. Res j e ,  da l judje 
ponavadi zelo natančno pregledu
jejo obutev po prodajalnah (tudi 
glede na cene). J e  pa res, da j e  
konkurenca huda tudi v Kranju, 
s a j  imajo podoben program proda
j e  tudi drugje, kar  se  pozna pri 
prodaji. 

Za p o s p e š e v a n j e  p r o d a j e  s e  
j e  d o b r o  i z k a z a l a  r a z s t a v n a  
pol ica  p r e d  p r o d a j a l n o ,  k j e r  s i  
mimoidoči  o g l e d a j o  o b u t e v  in 
s e  z a t o  p o g o s t o  o d l o č i j o  t u d i  z a  
n a k u p .  Blago na policah menja
vamo vsak teden. Tudi drugo obu-

tev (trekking program) prodajamo 
kar  dobro. Kupce včasih moti, da 
j e  ta obutev sestavljena iz preveč 
delčkov. 

Imamo precej stalnih strank, 
vračajo se  tudi mo&ki, ki kupujejo 
modno obutev, za ženske pa ima
mo sploh dobro ponudbo. Premalo 
pn imamo obutve za mlade, zlasti 
moške. 

Slabše prodajamo tekstil; k a r  
dobro pa majice in kratke športne 
hlače za odrasle, za otroke pa manj. 
P o s l o v o d j a  p r o d a j a l n e  Ivan  l 'c-
v c c  j e  tudi ugodno ocenil začetek 
specializirane prodaje športnih 
copat znanih proizvajalcev, s a j  j ih 
l judje poznajo in iščejo. 

Tudi akcijska prodaja ugodno 
vpliva na prodajo: kolekcija ženske 
modne obutve j e  res  dobra, tu in 
tam l judje sprašujejo za obutev ob 
raznih prilikah (matura, obhajilo) 
itd. Te ponudbe ni, vprašanje pa 
je ,  če bi šlo, če bi tega imeli več... 

N. P .  
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z delom j e  po prvomajskih 
praznikih pričela naša štipen-
distka, sedaj  pripravnica Majda 
Trček. 

V tem času so z delom prene
hali Miroslav Prek, Boštjan Mla
kar  in Katarina Primožič iz 
proizvodnih oddelkov v Žireh; 
Marta Tratnik iz obrata Col, Jana  
Šinkovec iz obrata Rovte in Janez 
Bogataj iz obrata Gorenja vas.  

Iz prodajalne Domžale j e  z 
delom prenehal Martin Belentin, v 
prodajalni Kranjska Gora pa 
Marjeta Maučec. 

S p o č i t n i š k e g a  n a s e l j a  K o v a č i n e ,  k j e r  b o m o  l e t o s  l e t o v a l i  

Kje in kako bomo dopustovali 
K o t  v e s t e ,  o d  14. a p r i l a  

p a  s a m o  š e  d o  16. m a j a  
p o t e k a  v A l p i n i  r a z p i s  z a  
l e t o v a n j e .  N a š e  z m o g l j i 
v o s t i  ( k a p a c i t e t e )  o b s e g a j o  
d v e  p o č i t n i š k i  h i š i  v 
T e r m a h  Č a t e ž ,  d v e  s ta
n o v a n j i  v S t r u n j a n u ,  e n o  
s t a n o v a n j e  v M a r e d i  n a  
H r v a š k e m  t e r  d v e  p r i k o l i 
c i ,  k i  j u  b o m o ,  č e  b o  l e  
d o v o l j  p r i j a v ,  p o s t a v i l i  n a  
C r e s  o z .  v M e d u l i n .  Z 
A l p i n o - C r o  s m o  d o g o v o r 
j e n i ,  d a  v č a s u  n a š e g a  
k o l e k t i v n e g a  d o p u s t a  
l a h k o  k o r i s t i m o  d v a  poč i t
n i š k a  k o n t e j n e r j a  v 
L a n t e r n i .  P o č i t n i š k o  d r u š t 
v o  S k o f j a  L o k a  n a m  
o m o g o č a  l e t o v a n j e  v Por-

t o r o ž u ,  č e  s o b  n e  b o d o  
p o l n o  z a s e d l i  d e l a v c i  i z  
p o d j e t i j ,  k i  s o  l a s t n i k i  t e h  
s o b .  

Zakaj smo se  odločili, da priko
lice ponovno postavimo v hrvaške 
avtokampe? Vzrok je  predvsem niž
j a  cena pristojbine (pavšala) za 
kampiranje. Ena prikolica, ki bi jo  
postavili v Ankaranu, bi nas letos 
stala 3700 DEM; če računamo, 
da kopalna sezona t ra ja  manj  kot 
60 dni, bi najem za delavce znašal 
več kot 60 DEM na dan. To pa j e  
glede na kapacitete, ki j ih imamo, 
nesprejemljivo, s a j  prikolica nudi 
manjše udobje kot pa stanovanje. 
Pavšal v hrvaških kampih j e  pre
cej nižji, zato tudi odločitev, da 
poizkusimo zopet z nastavitvijo na 
njihovi obali. 

Počitniško društvo Škof ja  
Loka se j e  odločilo, da v Strunjanu 

Dfl YCfflO 

V mesecu aprilu letošnjega leta 
nismo zaposlili nobenega novega 
delavca, v začetku maja  pa j e  delo 
nastopila 1 pripravnica; z delom 
pa j e  v mesecu aprilu prenehalo 
7 delavcev. 

OB UPOKOJITVI: 

Martinu Belentinu, dolgoletnemu sodelavcu in poslovodji pro
dajalne Alpina Domžale in Marti Tratnik, delavki v kuhinji v 
obratu Alpine Col, želimo ob upokojitvi dobrega počutja, predvsem 
trdnega zdravja, razumevanja in zadovoljstva v domačem krogu, 
ter da bi znala užiti vse lepo v jeseni življenja. 

I r m a  DOLENEC 

nekoliko podraži najem stanovanj. 
Z lanskih 40 DEM na dan smo 
prešli na 50  DEM na dan oz. 
4.000,00 SIT dnevno. V Strunjanu 
j e  bilo po lanski sezoni precej nare
jenega; obnovljeni so bili tlaki in 
stopnice, ter montirane tuš kabine 
v kopalnicah. Poizkusili bomo na
baviti tudi tedenske karte za ko
panje, ki na j  bi j ih med sezono pro
dajali na recepciji. 

V Termah Čatež poteka leto
vanje praktično vse  leto; nekoliko 
kritična po zasedenosti s t a  le 
januar  in februar. Pred kratkim 
smo popravili strehi na  obeh 
hišicah. Naš delavec j e  tudi pre-
pleskal okna, polkna in ograje  
obeh hišic. Delno j e  bila obnovlje

na tudi notranja oprema. Stalna 
uporaba oz. zasedenost hišic kaže, 
da j e  za letovanje v toplicah zelo 
velik interes, zato bo potrebno tudi 
stalno vlaganje in obnova inven-
tai ja .  V zimskih mesecih bi bila 
zlasti dobrodošla zasteklitev 
balkona (podobno kot Hram na 
Voleriji), kar  bi imelo za posledico 
tudi prihranek električne energije, 
ki v zimskih mesecih predstavlja 
velik strošek (vhodna vrata  s e  
namreč odpirajo direktno v dnevni 
prostor). Cena najema hišic j e  v 
letošnji sezoni enaka kot lani, z njo 
pa skušamo kriti stroške mesečne
g a  pavšala in elektrike, k a r  nam 
zaenkrat tudi uspeva. 

M i h a e l a  O B L A K  

V s l o v o  
Mari j i  T a v č a r  

S r e d i  m e s e c a  a p r i l a  
j e  z a  v e d n o  o d š l a  o d  n a s  
n a š a  d o l g o l e t n a  u p o k o 
j e n k a  M a r i j a  T a v č a r ,  
r o j e n a  l e t a  1921. M a r i j a  
T a v č a r  j e  v A l p i n i  
p r i č e l a  d e l a t i  l e t a  1962, 
n a j p r e j  k o t  s n a ž i l k a ,  l e t a  
1963 p a  j e  b i l a  p r e m e š č e 
n a  n a  n o r m i r a n a  d e l a  v 
n e p o s r e d n o  p r o i z v o d n j o .  
I n v a l i d s k o  s e  j e  u p o k o 
j i l a  l e ta  1974. 

M a r i j a  T a v č a r  j e  d a l a  
ž i v l j e n j e  s e d m i m  otro
k o m ,  z a  k a t e r e  j e  v s e 
s k o z i  s k r b e l a  i n  s e  
r a z d a j a l a .  S e d a j  p a  j o  j e  
b o l e z e n  d o k o n č n o  
p r e m a g a l a  i n  n i  j e  v e č  
m e d  n a m i .  

Vs i ,  k i  s m o  j o  p o z n a l i ,  
b o m o  M a r i j o  T a v č a r  
o h r a n i l i  v l e p e m  
s p o m i n u .  

Mari j i  Ž a k e l j  
v s l o v o  

Meseca a p r i l a  j e  z a  
v e d n o  o d š l a  o d  n a s  do l
g o l e t n a  u p o k o j e n k a  
A l p i n e  M a r i j a  Ž a k e l j ,  
r o j e n a  l e t a  1913. 

M a r i j a  Ž a k e l j  j e  k o t  
k v a l i f i c i r a n a  p r e š i v a l k a  
o b u t v e  z d e l o m  v A l p i n i  
p r i č e l a  l e t a  1956 i n  j e  de
l a l a  p r i b l i ž n o  e n o  leto.  
P o n o v n o  s e  j e  z a p o s l i l a  
n o v e m b r a  1958, d e l a l a  j e  
p r e d v s e m  n a  š i v a n j u  i n  
o s t a l i h  k v a l i f i c i r a n i h  
d e l i h ,  v s e  d o  u p o k o j i t v e  
l e t a  1965. K o t  v e č i n i ,  j i  
ž i v l j e n j e  n i  p r i z a n a š a l o ;  
v s e s k o z i  j e  s k r b e l a  z a  
d o m  i n  d r u ž i n o .  N e n a 
d o m a  p a  j e  ž i v l j e n j e  
M a r i j e  Ž a k e l j  u g a s n i l o .  
, V s e m  b o  M a r i j a  
Ž a k e l j  o s t a l a  v d o b r e m  
i n  t r a j n e m  s p o m i n u .  
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Moški pevski zbor Alpina uspešno nadaljuje bogato tradicijo petja 

Po jubileju (30-letnici) j e  v 
naših vrstah prišlo do velikih spre
memb. Zbor so zapustili pevci, ki 
so v njem sodelovali vse od njegove 
ustanovitve in tudi tisti, ki so se 
jim pridružili že v njegovih začet
kih delovanja. Vsem se za dolgo
letno in požrtvovalno delo Se 
enkrat zahvaljujemo. 

Mlajši pevci so se  svojega 
poslanstva dobro zavedali in po
spešeno nadaljevali z delom. Tako 
j e  sedaj v zboru 15 mladih pevcev 
na čelu z zborovodjem Andrejem 
^akljem. 

Sodelovali smo pri odkri
tju spomenika zamolčanim žrtvam 
m pri odkritju spomenika našemu 
nekdanjemu zborovodji, sklada
telju in organistu Antonu Job.stu. 
Razveselili smo tudi naše občane, 
stare nad osemdeset let. Pesem pa 
razveseli in razneži tudi mlada 
dekleta; oživiti skušamo stare obi-
^aje, in sicer tako, da smo iz slad
kega sna že prebudili nekaj brhkih 
ueklet, katerim smo zapeli pod nji
hovimi okni. 

Odzvali smo se tudi vabilu 
žirovskih gasilcev, katerim smo 
popestrili kulturni program na 
zboru gasilskih veteranov bivše 
občine Skofja Loka. Prav tako pa 
smo obogatili tudi slovesnost ob 
razširitvi prostorov knjižnice v 
Zireh. 

V mesecu februarju, v katerem 
'"venci praznujemo svoj kulturni 

praznik, so nam v dvorani Svobode 

v Žireh lahko prisluhnili ljubitelji 
slovenske ljudske pesmi, kjer  smo 
izvedli (s sodelovanjem našega 
gosta citrarja) celovečerni koncert 
z naslovom Sinoči sem na vasi bil. 
Le-tega nameravamo izvesti še v 
nekaterih drugih krajih in z ljud
sko pesmijo predstaviti bogato 
pevsko tradicijo Žirov. 

V začetku marca smo si pevci 
Moškega pevskega zbora ALPINA 
organizirali intenzivne pevske 
vaje na Okroglem pri Kranju. V 
treh dneh trdega dela, vsak dan 
smo peli po 10 ur, smo naštudirali 
program pesmi, s katerim bomo 
poslušalcem približali lepoto (sa
kralne) glasbene umetnosti. Tudi s 
tem programom bomo sodelovali 
po različnih krajih Slovenije, dogo
varjamo pa se tudi, da bi nastopili 
izven naših meja. 

V sezoni, ki j e  še pred nami, 
bomo z zanimivim programom so
delovali na vsakoletnem srečanju 
pevskih zborov usnjarsko predelo
valne industrije Slovenije, k je r  
lahko s ponosom rečemo, da zelo 
ugledno zastopamo tovarno Al
pina, s a j  nas na teh srečanjih 
uvrščajo med najboljše. Na žalost s 
strani vodilnih iz Alpine ni prave
ga posluha za to. Čeprav na teh 
srečanjih redno sodeluje že deset 
let, se nam doslej ni še nihče pri
družil, da bi tudi v imenu podjetja 
- našega pokrovitelja, pozdravil 
prisotne, kot to počno ostali. To bi 
samo še povečalo ugled Alpine. 

Dve razstavi Jožeta Peternelja 
Jože Petemelj-Mausar s e j e  aprila predstavil kar  na dveh razs

tavah. 

V začetku meseca so v Galeriji Comerce skupaj z Edo Žibrat, 
ki j e  razstavljala keramične skuipture, pripravili lepo razstavo 
petindvajsetih Peterneljevih slik. V kulturnem programu so nasto
pali znani Kamniški koledniki. 

Kasneje j e  bila Mausaijeva razstava prenešena še v Studenec 
Pn Domžalah, kjer  j e  slike predstavil dr. Mirko Juteršek, program 
pa j e  povezovala Mojca Blažej-Cirej. 

r a z s t a v o  o b  50 l e t n i c :  o s v o b o d i t v e ,  n a  k a t e r i  s o  
OfJrf I v e  S u b i c ,  J o ž e  P e t e m e l j  i n  J a n e z  J a n ,  j e  

p r i  a k a d e m s k i  s l i k a r  S t a n e  K o s m a č  

Poleg sodelovanja na prej ome
njenem srečanju, se bomo udeležili 
še območnega pevskega srečanja v 
Školji Loki ter Tabora slovenskih 
pevskih zborov v Šentvidu pri 
Stični. 

Naj na koncu še povem, da 
smo hvaležni vsem delavcem Alpi
ne za njihove prispevke, ki nam 
omogočajo, da sploh lahko delamo. 

Ivo  Beov ič  

Učenci letos še uspešnejši 
T e k m o v a n j e  u č c n c e v  v zna

n j u ,  š p o r t n i h  i n  d r u g i h  d e j a v 
n o s t i h  s e  z a k ^ u ć u j e .  Že d o s l e j  
p a  l a h k o  z v e s e l j e m  s p e t  ugo
t a v l j a m o  l e p e  u s p e h e  ž i r o v s k i h  
u č e n c e v  - i n  s e v e d a  z a t o  t u d i  
n j i h o v i h  m e n t o r j e v .  

V območnem tekmovanju mate
matikov (Vegovo srebrno prizna
nje) so tekmovali 6., 7. in 8. raz
redi. 

Med učenci 6. razreda j e  Maja 
Kogovšek zmagala, medtem ko j e  
bil med učenci 8. razredov Miha 
More 5. in se uvrstil na državno 
prvenstvo (Mentorica: Stojanka 
Samardžija). 

Na regijskem tekmovanju v 
kemiji (srebrno Pregljevo prizna
nje) j e  Majda Sedej med učenci 
8. razredov delila 3.-4. mesto, 
Miha More pa j e  osvojil 6. mesto 
(Mentorica: Lili Justin). 

Na regijskem tekmovanju v 
angleškem jeziku so sodelovali 
tri je učenci 8. razredov. Blaž 
Erznožnik j e  dosegel 2. najboljši 

rezultat, tretje mesto pa sta delila 
Alma Kavčič in Miha More. 
(Mentorica: Irena Rakovec-
Poljanšek). 

V košarki so žirovski mlajši deč
ki na regionalnem tekmovanju 
zmagali in se uvrstili na državno 
prvenstvo (trener - Bogdan 
Erznožnik). 

Na regionalnem tekmovanju v 
košarki so zmagale tudi mlajše 
deklice in se  tudi uvrstile na 
državno prvenstvo (trenerki: 
Maija Istenič in Adelina 
Poljanšek). 

Turistični podmladek j e  na 
regijskem tekmovanju zasedel 
2. mesto (mentorici: Andreja 
Bogataj in Stana Kristan). 

V naslednji številki Delo-življe-
nje bomo poročali še o preostalih 
prvenstvih. Na vsak način pa vsa 
ta prizadevanja dodatno bogatijo 
in gradijo doraščajočo mladino. 
Hkrati pa uveljavljajo tudi šolo in 
kraj.  

S l o b o d a n  POLJANŠEK 

v večjih prostorih tudi širši program 
»v knjižnici v Žireh imamo 

trenutno 15.000 knjig,« pripovedu
je knjižničarka Majda Oblak. 

"Stalnih članov je preko 700, 
ki si izposojajo knjige ob pone
deljkih, sredah in petkih popoldne, 
ob sredah pa tudi dopoldne. Po
sebna novost, ki smo jo uvedli, so 
ure pravljic za otroke. Za te ure je 
kar veliko zanimanja, saj prihaja 
preko štirideset poslušalcev, zato 
razmišljamo, da bi ure pravljic 
organizirali še večkrat. 

Pred kratkim so nas obiskali 
otroci iz osnovne šole; skupaj s šolo 
smo pripravili poseben kviz o 
našem rojaku Leopoldu Suha-
dolčanu. Radi bi tudi organizirali 
srečanja s pisatelji. Smo pa seveda 
vezani na matično knjižnico Ivana 
Tavčarja iz Škofje Loke, ki vodi 
celotno delo knjižnice. 

Če se vrnem h knjižnici, naj 
povem, da imamo sedaj v novih 
prostorih kar dovolj prostora. Sicer 

pa imamo tu leposlovne knjige, 
splošno strokovne enciklopedije, 
najpomembnejše leksikone. Tudi o 
vsaki strokovni vedi lahko kaj 
dobite. Tu imamo tudi revije, ne
katere časopise, kasete z risankami 
za otroke... Vse to je stalno v Žireh, 
marsikaj pa lahko dobimo v Škofji 
Loki, če se kdo zanima... 

Kar zadeva izposojo, je za 
zaposlene celoletna članarina 
600,00 tolarjev, za otroke pa 
200,00 tolarjev. Čas izposojanja je 
za obvezno branje - I teden, za 
drugo branje pa 3-4 tedne. 
Zamudnikom pa seveda zaraču
navamo. Le-to pa je 5,00 SIT 
dnevno. 

Še enkrat naj ponovim, kdaj 
je knjižnica odprta: ponedeljek 
in petek od 14. do 19. ure, ob 
sredah pa od 9. do 12. ure in od 14. 
do 18. ure, ko se začne (prvo sredo 
v mesecu) ura pravljic.« 

N. P .  

Razstava tudi oh Dnevu zmage 
Uvodoma je na odprtju razstave 8. maja spregovoril akademski slikar 

Stane Kosmač, kije predstavil vse tri slikarje, ki so bili nekdaj partizani 
Ive Subicje Ш znan (njegova vdova Seli de Breya Šubic je bila na 

odprtju razstave) akademski slikar. Jože Peternelj se poklicno ukvarja s 
slikarstvom ie od leta 1971, Janez Jan pa šele po upokojitvi iz vojske 

Kazstavoje zelo lepo dopolnila muzejska zbirka NOB. 
М<џ omenimo Se, da so se izkazali tudi žirovski študentje, ki jih ie 

organizirala Tadeja Primožič, saj so več ur temeljito čistili prostore 
muzeja. 

N.P. 
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Mant z nizko maržo do ugodnih cen 

P o n u d b o  s a d j a ,  z e l e n j a v e  i n  p i j a č  i m a m o  v Ž i r e h  n a  v e č  
m e s t i h .  K o t  p a  k a ž e ,  s o  s e  v n o v i  t r g o v i n i  MANT v ulici Ob 
potoku, ki jo vodi Nevenka Trček, s p e c i a l i z i r a l i  z l a s t i  n a  
š i r o k o  p o n u d b o  z e l e n j a v e  i n  s a d j a ,  t a k o  s v e ž e g a ,  k o t  
v l o ž e n e g a  ( n p r .  k o m p o t i ) .  

T u  p r i d e t e  i n  s i  k a r  s a m i  i z b e r e t e  v s e ,  k a r  j e  r a z s t a v 
l j e n o .  

I m a j o  t u d i  c e l o t e n  p r o g r a m  c o c a  c o l e  i n  t u d i  r a d e n s k e .  
T u  s o  t u d i  s o k o v i  i n  p i j a č a  v s e h  v r s t .  

P r a v i j o ,  d a  i m a j o  i z r e d n o  n i z k o  m a r ž o ,  k a r  s e  p o z n a  
t u d i  p r i  c e n i .  

Č e  i m a t e  t e ž a v e  z d o s t a v o ,  v a m  s e v e d a  t u d i  t u  p r i p e l j a j o  
n a  d o m ;  l a h k o  t u d i  s a m o  t e l e f o n i r a t e . . .  

Borci nekdanje škofleloške 
občine počastili dan zmage 

27. aprila se  j e  na Javorču v 
Žirovskem vrhu v lepem vremenu 
zbralo preko 1000 ljudi, nekdanjih 
borcev, njihovih svojcev in drugih, 
med njimi dosti mladih, da  bi 
proslavili dan upora in 50-letnico 
konca druge svetovne vojne. 

Spregovoril j e  nekdanji komisar 
XXXI. divizije Ivan Franko-Iztok, 
ki  j e  zlasti poudaril: »Nismo se 
borili za noben komunizem, 
temveč proti okupatorju in za večjo 
socialno pravičnost delavcev, k a r  
smo tudi dosegli.« 

Opozoril je,  da j e  narodnoosvo
bodilna borba bila vseljudski upor, 
s a j  j e  samo partizanskih borcev 
bilo na koncu 40.000. 

K vzdušju na srečanju j e  pripo
mogla tudi pihalna godba Alpine, 
ki j e  igrala partizanske skladbe. 

Poklon padlim sotovarišem ob 
igranju Tišine j e  prav gotovo 
pomenil vrhunec prireditve. 

V kulturni program so se  z 
recitacijami pesmi Neže Maurer in 
Mateja Bora vključili tudi učenci 
osnovnih šol. 

Sledilo j e  tovariško srečanje, ki 
s e j e  zavleklo do noči. Zmanjkalo j e  
celo jedače in pijače... 

Prireditev, katere glavna orga
nizatorja sta bila Janez J a n  in 
Franc Gaiičič, lahko ocenimo kot 
enkratno. 

Poskrbljeno j e  bilo celo za prevoz 
iz Škofje Loke in Selške doline, 
medtem, ko so žirovski udeleženci 
povečini odšli k a r  peš. 

N. P. 

Občinski proračun sprejet 
Zaposleni v iirouskih podjetjih že desetletja dajemo denar za razvoj 

kraja. Zato je naHa pravica in dolžnost, da razvoj sooblikujemo, saj bomo 
še naprej dajali denar (in to veliko denarja) in delali... 

Izvolili smo vodstvo občine (župana in svet), ki so sedaj »v službi 
Žirovcev«, da s temi sred.'itvi gospo<larijo v naše dobro. 

Seveda življenja v Žireh ne upravlja svet; (le-ta urejuje le del naših in
teresov); življenje živimo vsak .sam in drug z drugim. Tako je bilo v časih 
samoupravljanja, tako bo sedaj, ko imamo lokalno samoupravo. 

Kot že rečeno, bo svet pri svojem delu tudi s proračunom sledil na.iini 
interesom (potrebam) in organiziral delo tako. da se bo to tudi uresničilo. 
Vsak proračun (povsod po svetu) je zato korak v smeri vizije razvoja kraja. 
Vsako leto naredimo (en) korak, ne glede kdo je na oblasti. Vsak korak 
vstran je stran vržen denar. Torej bomo leto za letom ocenjevali, kaj .se do
gaja in kaj se je naredilo. 

K a j  s e  t o r e j  d a  r a z b r a t i  i z  
p r o r a č u n a  i n  š t e v i l k ?  

Kot kaže, bo skupno na razpola
go 200 milijonov tolarjev. V to sodi
j o  stroški za delo občinske uprave 
in sveta (21 milijonov), za delo 
izvajalskih organizacij na področju 
družbene gospodarske infrastruk
ture bo namenjenih 61,8 milijonov, 
za izobraževanje 25,6 milijonov in 
otroško varstvo 22,2 milijonov. Za 
socialno skrbstvo j e  namenjenih 
600.000 SIT, za področje kulture 
4,8 milijona (za društva 2,4 mili
jona, knjižnico 1,4 milijona, radio 
600.000 SIT). 

Za področje športa j e  name
njenih 6 milijonov SIT (za društva 
- 4,2 milijona, za vzdrževanje 
športnih objektov 300.000 SIT). Za 
področje požarnega varstva j e  
namenjenih 2,7 milijona SIT 
(društva 2,3 milijona). 

Za dotacije in subvencije j e  
namenjenih 53  milijonov, za inve
sticije v gospodarsko infrastruk
turo bo namenjenih 21,6 milijona 
SIT. 

To j e  le nekaj  številk iz proraču
na tega prelomnega leta učenja in 
nedorečenosti (od zakonodajnih -
do institucionalnih delitev). 

N e j k o  PODOBNIK 

j e  » D E L O - Ž I V U E N J E «  
g l a s i l o  A l p i n e  Ž i r i .  
U r e j a  g a  u r e d n i š k i  o d b o r :  
J a n a  E r z n o ž n i k ,  B o g o  F i -
l i p i č ,  H e l e n a  K a v č i č ,  
S l a v k o  K r i s t a n ,  T a t j a n a  
P i r n a t ,  S i l v a  P i v k ,  N e j k o  
P o d o b n i k  — g l a v n i  i n  o d 
g o v o r n i  u r e d n i k .  
N a k l a d a :  2.400 i z v o d o v .  
F o t o g r a f i j a :  B r i g i t a  Z e m -
I j a r i č .  
T i s k :  G o r e n j s k i  t i s k  
K r a n j .  


